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Niculescu (ANRE): Avem nevoie de multe investitii în retea în urmatorii ani;

companiile estimeaza investitii de 11,2 miliarde de lei

România are nevoie de investitii în  reteaua de electricitate în urmatorii ani, iar planurile companiilor 

pentru urmatoarea perioada de reglementare, de 5 ani, sunt de 11,2  miliarde de lei, a declarat, marti,

presedintele Autoritatii Nationale  de Reglementare în Energie (ANRE), George Niculescu. 

"Avem nevoie de multe investitii în retea în urmatorii ani. Avem o  perioada dificila în fata noastra. Pot aparea

provocari si în aceasta  iarna, si în anii care urmeaza, si trebuie sa fim pregatiti pentru a  gestiona toate aceste

provocari. Am adoptat o noua metodologie pentru  urmatorii 5 ani, care, dupa parerea mea, va stimula investitiile

din  retea. De fapt, luni, companiile de distribuire si-au depus planurile de  investitii pentru urmatorii 5 ani,

previziunile pentru planurile de  investitii si acestea nu arata pe atât de optimist pe cât ma asteptam,  dar reflecta

posibilitatile companiilor de a investi în retea. Sunt  îmbunatatiri uriase fata de ultima perioada de reglementare,

ultimii 5  ani. Este o îmbunatatire de 5% peste minimumul pe care îl aveau de  investit, de la 5 la 20%, de fapt

peste acest prag minim. În cifre,  acestea înseamna ca de la 6,6 miliarde în perioada de reglementare  patru, în

perioada de reglementare cinci prognoza a urca la 11,2  miliarde de lei, deci o crestere de 20%. Peste aceasta avem

investitiile  care sunt finantate prin fonduri europene, de la Ministerul Energiei,  Fondul pentru Modernizare, care

doar pentru doua companii sunt de circa  3,5 miliarde de lei. Deci sunt optimist ca planurile de investitii vor  fi cu

50% mai mult decât am avut în ultimii ani 5 ani", a spus George  Niculescu, la PowerShift Summit, eveniment

organizat de RWEA si RPIA,  alaturi de WindEurope si SolarPower Europe.

Potrivit acestuia, cadrul de reglementare creat de institutie  stimuleaza investitiile în retea si atragerea de fonduri

europene pentru  a finanta proiecte.

Întrebat ce urmareste sa faca institutia pentru a ajuta consumatorii sa  treaca peste aceasta iarna, George Niculescu

a declarat ca deciziile  tin mai mult de Ministerul Energiei si ca institutia se ocupa de  supravegherea pietei.

Conform presedintelui ANRE consumatorii nu ar  trebui sa se teama pentru ce urmeaza deoarece depozitele de

gaze sunt  pline 100%, România având peste 3,2 miliarde de metri cubi gaze naturale  stocate.

page 1 / 1


